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Protokół 
z obrad Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Trąbki Wielkie. 

z dnia 7 maja 2014 roku 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 8.00 

 

Zakończenie obrad – godz.10.30 

 

 

Komisja  rozpoczęła się w gabinecie Przewodniczącego Rady Gminy w Urzędu Gminy w Trąbkach 

Wielkich. Komisję  otworzył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marek Czerwiński. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej na podstawie listy obecności poinformował, że cały skład 

Komisji Rewizyjnej jest obecny. Listy obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Komisji odczytał plan spotkania: 

 

1. Przeliczanie opłat adiacenckich; 

2. Tematy związane z przygotowaniem absolutorium – analiza wykonania budżetu gminy za rok 

2014; 

a) sprawozdanie z wykonania Funduszu Sołeckich; 

b) kontrole: zewnętrzne (protokoły, ustalenia) i wewnętrzne (protokoły, ustalenia); 

c) realizacja wpływów i wydatków za śmieci  (realizacja umowy m.in. PSZOK - wydatki); 

d) analiza ściągalności podatków ew. umorzenia, rozłożenia na raty, zadłużenia i ich 

zabezpieczenia; 

e) zapoznanie się z treścią Uchwały Nr 102/g285/R/I/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 15 kwietnia 2015r. 

Ad. 1 Przeliczanie opłat adiacenckich. 

Przewodniczący Komisji przedstawił członkom komisji informację sporządzoną przez Panią Esterę 

Pawłowską - Inspektora ds. księgowości podatkowej, dotyczącą analizy egzekwowania opłaty 

adiacenckiej i planistycznej na dzień 31.12.2014r. – załącznik do protokołu.  

Z informacji wynika, że Urząd Gminy na dzień 31.12.2014r. wystawił z tytułu opłat adiacenckich: 

- 56 sz. upomnień łącznie na kwotę 94.021,31 zł.; 

- 26 szt. tytułów wykonawczych na kwotę 28.134,90 zł.;  

- 3 szt. decyzji dotyczących odroczeń terminów płatności należności; 

- 23 szt. decyzji dotyczących rozłożeń na raty należności.  

Kolejno Przewodniczący Komisji poprosił na posiedzenie komisji Panią Mirele Formellę – 

pracownika Urzędu Gminy, która kolejno przedstawiła członkom komisji sposób naliczania opłaty 

adiacenckiej. 

Pani Mirela Formella między innymi poinformowała, że procedura naliczania opłaty adiacenckiej 



  2 

wygląda w ten sposób, do właścicieli kolejno wysyłane jest: 

a) zawiadomienie o wszczęciu postępowaniu  w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej 

b) zawiadomienie o gotowym operacie 

c) decyzja 

Ad. a) 

ustala się z rzeczoznawcą teren na gruncie -  informacje otrzymuje każdy z właścicieli nieruchomości, 

który może wnieść uwagi, zastrzeżenia. Rzeczoznawca dokonuje wyceny, w wyniku czego, operat 

szacunkowy wzrostu wartości nieruchomości pomiędzy stanem przed wybudowaniem i po 

wybudowaniu  - trafia do Urzędu Gminy. Zgodnie z Uchwałą Rady Gminy nalicza się 30% opłatę od 

wzrostu wartości a 50% przy podziale działki. Grunty rolne nie podlegają opłacie adiacenckiej.  

Ad b) 

Kiedy rzeczoznawca odda operat szacunkowy do gminy, wówczas właściciel, czy współwłaściciel 

jest informowany, że operat jest gotowy i ma 14 dni na zapoznanie się z nim. Jeżeli w tym momencie 

wniesie uwagi – ma takie prawo, to są one przesyłane rzeczoznawcy majątkowego do weryfikacji. 

Rzeczoznawca może uznać te uwagi, bądź je odrzucić – jeżeli będą one niezgodne z prawem. Taką 

informację od rzeczoznawcy Urząd Gminy otrzymuje na piśmie. 

Ad c)      

Wydana jest decyzja o opłacie adiacenckiej, w której wliczony jest  30% wzrost wartości. W decyzji 

ujęty jest  termin płatności. Płatność jest jednorazowa. Można płatność tą  rozłożyć na raty, ale wiąże 

się to z dodatkowymi kosztami (wpis na hipotekę, kolejno jego wykreślenie).  

 

Od decyzji można odwołać się do SKO w Gdańsku  natomiast od operatu nie można się odwołać.  

Do chwili obecnej sprawy, które trafiały do SKO wszystkie były podtrzymywane. Obecnie pracuje 

nad naliczaniem opłaty adiacenckiej na infrastrukturze w Mierzeszynie i w Zaskoczynie.  

W przypadku infrastruktury technicznej opłaty naliczane są w podobny sposób.  

Kolejno Pani M. Formella poinformowała, że następnym krokiem jest to, że decyzja trafia do 

Wydziału Podatkowego, dalszą procedurą egzekwowania opłaty zajmuje się Pani E. Pawłowska. 

Przewodniczący komisji poprosił na posiedzenie Panią Esterę Pawłowska celem przedstawienia 

członkom komisji dalszej procedury dotyczącej egzekwowania opłaty adiacenckiej.  

Pani Estera Pawłowska poinformowała, że kiedy sprawa trafia do Wydziału Podatkowego,  robiony 

jest przypis i kolejno jest sprawdzane, czy opłata została uiszczona, czy też nie. Jeżeli  opłata nie 

została uiszczona, wówczas wystawione zostaje upomnienie – z zaznaczeniem terminu 7 dniowego. 

Jeżeli mimo wszystko opłata nie wpłynie wystawiany zostaje tytuł wykonawczy. Zaległości są 

przekazywane do Urzędu Skarbowego.  Na dzień 31.12.2014r wystawiono 50 szt. upomnień. Urząd 

gminy mat 5 lat na zajęcie, jeżeli się tego nie uczyni to opłata adiacencka się przedawnia. Na chwilę 

obecną nie mamy żadnej sprawy przedawnionej. Pod koniec wypowiedzi zaznaczyła, że nie ma 
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przypadku, aby Gmina darowała opłaty a  sporne rzeczy kierowane są do SKO w Gdańsku.  

 

Członkowie komisji wspólnie po wysłuchaniu pracowników nie widzą zastrzeżeń do zasad naliczania 

opłat adiacenckich.  

 

Ad 2 Tematy związane z przygotowaniem absolutorium; 

a) sprawozdanie z wykonania Funduszu Sołeckich 

Przewodniczący Komisji prosi o przełożenie w/w punktu  na kolejne posiedzenie komisji. 

Członkowie komisji wyrazili na powyższe zgodę.  

b) kontrole: zewnętrzne i wewnętrzne (protokoły, ustalenia); 

Członkowie komisji podczas analizy zgromadzonej dokumentacji dotyczącej  przeprowadzonych z 

zewnątrz kontroli Urzędu Gminy stwierdzili, że w analizowanym okresie cztery kontrole 

przeprowadził Wojewoda Pomorski, i po jednej: Urząd Kontroli Skarbowej oraz Zakład Ubezpieczeń 

Społecznych. Kontrola nie stwierdziła znaczących uchybień. Uwagi i zalecenia pokontrolne zostały 

wprowadzone. 

Przewodniczący komisji zwrócił się, aby kontrole wewnętrzne przełożyć na kolejne posiedzenie 

komisji.  

Członkowie komisji wyrazili na powyższe zgodę.  

c) realizacja wpływów i wydatków za śmieci  (realizacja umowy m.in. PSZOK - wydatki); 

Przewodniczący komisji zaprosił na posiedzenie Panią Iwonę Kamińską celem omówienia 

powyższego tematu. 

Pani Iwona Kamińska poinformowała, że w 2014r.  Urząd Gminy wystawił ogółem 1185 szt. 

upomnień na kwotę – 177.724,20zł.  

Z czego na dzień 31.12.2014r. zaległości były na poziomie 155.909,70 zł. . 

W 2014r. nie były wystawione tytuły wykonawcze. Od 1 maja 2015r. zmieniły się przepisy i będą 

wystawiane tytuły wykonawcze. Sprawy zadłużeń z tytułu odpadów komunalnych będą ściągane tak 

jak przy niezapłaconych podatku, czyli po wystawieniu tytułu wykonawczego komornik zajmie się 

egzekwowaniem należności.  

Przewodniczący komisji podziękował pracownikowi urzędu za przedstawioną informację.  

Komisja po przeanalizowaniu dokumentacji stwierdziła, że 20% gospodarstw nie wywiązała się ze 

złożonych deklaracji. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że pozostałe punktu zostaną omówione na kolejnym 

posiedzeniu komisji tj. 11 maja 2014r. o godz. 8.00. Podziękował wszystkim za czynny udział i 

zakończył na tym posiedzenie komisji. 

 
PROTOKOLANT:       PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ 

Katarzyna Czyż        Marek Czerwiński 


